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Mezinárodní den dětí

Rada obce
Rada obce (dále jen RO) zasedala celkem třikrát,

a sice na 36. až 38. zasedání. Projednávala a řešila
následující záležitosti:
• schválila postupně vydání Střelického

zpravodaje č. 6 (květen) 2004,
• ve spolupráci se stavební komisí průběžně řeší
řadu žádostí ke stavebním aktivitám našich občanů,

• připravila smlouvu pro realizaci postupného
přepojování obecních budov na veřejnou
kanalizaci; byla předmětem jednání 12. ZO,

• pan Ing. Albert Antoš, Malá Stránka sepisuje kupní
smlouvu s obcí o odkoupení pozemku p.č. 1407/2,

• pro bytový dům probíhá kolaudace plynovodního
řadu a přípojek STL; kolaudace je potřeba
pro uzavření smlouvy s JMP, která byla rovněž
na pořadu 12. zasedání ZO,

• na obec se dostavil pan Ing. J. Vincenc, úvěrový
analytik ČMHB, a důkladně prověřil finanční
stránku obce kvůli ručení obce na hypoteční
půjčku pro bytové družstvo a Stavos; prohlásil,
že jsme na tom finančně dobře, můžeme si
dovolit půjčku 3 - 5 mil. Kč,

• úvěrový analytik nabídl obci vyřízení úvěru
na DPS 3-5 mil Kč, 4,5% úrok, čerpání začátkem
roku 2005, splátky za 2,5 roku na 5 let
cca 600000,- Kč/rok (pro 3 mil.), zatím je jen
př ibližná úvaha pů jč it max. 3 mil. Kč
na dokončení DPS v příštím roce,

• pan Ivan Kachlík, Malá Stránka 7 podal oznámení
ke stanovení ročního poplatku malého zdroje
znečištění; poplatek mu bude vyměřen
v patřičné výši,

• velmi úspěšná byla oslava Dne matek
u hasičské zbrojnice,kde se sešlo mnoho rodičů
i ostatních občanů; dík patří všem organizátorům
akce, zvláště pak účinkujícím dětem i těm, kteří je
jejich výstupům naučili, členům SDH za obstarání
služeb k akci a kulturní komisi, vedené paní
Mgr. Helenou Fialovou,

• generální dodavatel ČOV VHS Brno nám
předložil ke schválení Dodatek č. 4, kde se
specifikují vícepráce za celé dílo Kanalizace a
ČOV, bylo předmětem jednání 12. ZO,

• stavba sociálního zařízení koupaliště je již
dokončena, dne 25.5. bylo zahájeno kolaudační
řízení a probíhá; původní zděné sociálky byly
nahrazeny kompletně vybavenými speciálními
buňkami a jejich interiér je perfektní,

• stavba kanalizace pro čerpání splašků
z koupaliště bude dokončena v tomto týdnu a
již bylo požádáno o její kolaudaci,

• starosta, místostarosta a radní pan Ing. Jiří
Chloupek přijali pozvání italských přátel z města
Assago u Milána a zúčastnili se pracovní
schůzky pro navázání partnerství; byli zde
přítomni i představitelé městečka NOZAY
u Paříže; bližší informace bude sdělena
v různém na 12. ZO,

• pan Ivan Kachlík, Malá Stránka 7 podal na obec
žádost o stavební povolení na stavbu lakovny
v ulici Za Humny v lokalitě stavby RD s drobným

podnikáním; RO stavbu nedoporučila na základě
daných regulativ ve Změně č. II. územního plánu,
který byl veřejně projednán dne 30.10.2003 a
připomínkové řízení bylo ukončeno bez
připomínek dne 25.11.2003 a byl schválen ZO
obce dne 21.2. 2004,

• smlouva o koupi pozemku p.č. 1301/2 s manželi
Drimlovými, Ve Dvoře 12 již byla vložena do KN,

• Ing. Vincenc Antoš napsal do ZO dopis, v němž
žádá narovnání majetkových vztahů
k pozemkům; RO se bude jeho podněty a
připomínkami zabývat,

• pro návrh změny č. III ÚP Obce Střelice
byly vytvořeny všechny potřebné listiny
pro jeho konečné schválení 12. ZO včetně
návrhu vyhlášky č. 2/2004; změna byla
schvá lena i  Kra jským ú řadem JMK,
odborem územního plánování;

• o odkoupení pozemků p.č. 3466/26 - /31,
které se nacházejí pod garážemi na začátku
ulice Tetčická za odbočkou státní silnice
k nádraží, si postupně majitelé garáží žádají;
RO připraví do příštího ZO podklady k projednání
těchto prodejů,

• pan Ing. Václav Dlapka na základě povolení
od Státního ústředního archivu v Praze si
při týdenním pobytu v Praze pořídil výpisy
ze sčítání lidu v roce 1930, aby mohl pokračovat
ve svém díle o vývoji bydlení našich občanů a
historii jejich domů,

• rekonstrukce ZŠ pokračuje velmi zdárně,
do konce dubna se vyfakturovaly práce zhruba
za 8,5 mil Kč ještě s DPH 5 %; je provedena
výměna celé střešní krytiny, zateplení fasády
jižní strany budovy a je vyměněna více jak třetina
původních oken za nová okna typu euro,

• v lokalitě V Cihelně se podařilo v rámci
navrhovaných úprav na vytvoření areálu
provést odstranění a odvoz nepříjemné černé
skládky; pro vytvoření areálu se bude
zpracovávat projekt pro stavební povolení a je
nutné zjistit, zda areál zasáhne do neobecních

pozemků a v tom případě je třeba jednat s jejich
majiteli o vykoupení těchto pozemků,

• je šokující, že k okolí bezohledný a drzý člověk
vyvezl do této lokality nebezpečný odpad
(zbytky barev, postřiků, ...); jelikož nebyl neznámý,
byl mu tento odpad odvezen před jeho RD zpět;
doufáme, že si uvědomí bezohlednost a špatnost
svého počínání a již tuto přestupkovou činnost
nebude dále nikde provádět; v této lokalitě
umístíme tabuli se zákazem odkládání odpadu,

• dále se V Cihelně pokračuje na úpravách
cesty nalevo od MŠ, je třeba cestu upravit
do rozumné podoby,

• firma Urbania začala tento týden realizovat
úpravu dopravního značení v lokalitě začátek
Ant. Smutného a ul. Pod Lipami, kde se vyhovělo
připomínkám občanů; jedná se o to, aby bylo
připraveno místo pro parkování vozidel v letní
sezóně, kdy bude v provozu naše koupaliště,

• pracuje se rovněž na urychlené realizaci
pasportu dopravního značení v celé obci,

• JMK OD bude na podzim realizovat projekt Rozvoj
dopravní obslužnosti v JMK formou IDS; žádá
nás o součinnost ve formě zaslání aktuálních
katastrálních map železničních a autobusových
zastávek a adresu známé projektové firmy
pracující v tomto oboru; u nás jde hlavně
o vybudování autobusových zastávek
u železniční zastávky Střelice dolní a vybavení
ostatních autobusových zastávek v obci,

• JMK Kordis zaslal dodatek č.1 ke smlouvě
o zajištění financování nadstandardu ve formě
nočního autobusového spoje z Bohunic
do Střelic přes Ostopovice, jedná se o výši
22700 Kč; RO doporučuje smlouvu podepsat,

• DPS: zde se uskutečnila kontrola z SFRB (Státní
fond rozvoje bydlení), přítomný kontrolor pan
Ing. Holuša nenašel žádná pochybení,
vše shledal v pořádku, vývoj stavby pochválil;
byla zde dokončena plynovodní přípojka STL a
je podepsaná smlouva s JMP; stavba má již
hrubou stavbu hotovou včetně krovu,

• Ing. Jiří Bartl, Komenského 697/11 žádá RO
o řešení rozporů týkajících se prodloužení
inženýrských sítí a komunikace v ulici
Komenského směrem k RD Ing. Laichmana;
RO se tímto bude zabývat,

• v obci byl proveden první pokos trávy a zatím je
s firmou Švec-Matyáš spokojenost,

• pan Šveráček s panem Pazourkem provedli
na žádost občanů ořezání stromů v severo-
-západním rohu hřbitova,

• dále byly zbudovány decentní, ale velmi dobře
účel splňující zábrany na jižní straně Obecního
domu proti rozbíjení obkladových ploten
nezodpovědnými řidiči; akci sponzorovali a
podíleli se na ni: pan Jaroslav Štveráček, sen.,
pan Jan Holešovský, pan Jaroslav Švestka a
pan Miroslav Driml; za to jim děkujeme,

• firmou AXIDA předložena Smlouva o směně a
darování pozemků mezi obcí a zmíněnou firmou
a dalšími majiteli (lokalita Vršovice),

• k chystaným volbám do Evropského parlamentu
zajišťuje starosta obce společně s matrikářkou
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paní Peškovou potřebné náležitosti, mj. byly již
ustaveny dvě okrskové volební komise a zvoleni
jejich předsedové a zástupci,

• RO řeší odstranění nepořádku naproti hřbitovu
u domu Pernových,

• po dohodě s p. Jakubcem se řeší projekt na stavbu
tří parkovacích míst v ul. Brněnské; je na to
zpracován projekt a schváleno územní rozhodnutí,

• RO schválila termín a náplň 12. zasedání ZO,
• na WWW obce Střelice bylo zprovozněno

on-line měření teploty a webová kamera,
na které je vidět pohled z Radnice;

Luděk Sklenář

Volby do Evropského parlamentu
Ve dnech 11. června 2004 (pátek) od 14:00 hodin

do 22:00 hodin a 12. června 2004 (sobota) od 8:00
hod. do 14:00 hodin se konají první volby
do Evropského parlamentu. Ve Střelicích budou dva
volební okrsky, a to v budově Obecního úřadu Střelice
(okresek č. 1) a v budově Základní školy Střelice
(okrsek č. 2). Právo volit má každý občan České
republiky, který alespoň druhý den voleb dosáhne
věku 18 let a je po dobu nejméně 45 dnů veden
v evidenci obyvatel a není zbaven způsobilosti
k právním úkonům nebo nemá omezenou osobní
svobodu z důvodu ochrany zdraví lidu. Volič je
povinen před hlasováním prokázat svoji totožnost a
státní občanství, případně další potřebné údaje
k nerušenému průběhu voleb.

Hlasování se uskuteční tak, že volič po obdržení
úřední obálky případně hlasovacích lístků (pokud si je
nepřinese z domova) vstoupí do prostoru určeného
k úpravě hlasovacích lístků. Tam vloží do obálky
1 hlasovací lístek. Na hlasovacím lístku může
zakroužkováním pořadového čísla nejvýše u dvou
kandidátů uvedených na témže hlasovacím lístku
vyznačit, kterému z kandidátů dává přednost. Jiné
úpravy hlasovacího lístku nemají na jeho posuzování
vliv. Volič hlasuje tak, že po opuštění prostoru
určeného pro úpravu hlasovacích lístků vloží obálku
s hlasovacím lístkem před volební komisí do volební
schránky. Za voliče, který není schopen vložit úřední
obálku s hlasovacím lístkem do volební schránky, může
tak učinit jiný volič, nikoliv však člen okrskové komise.
Voliči, který se neodebral do prostoru určeného pro
úpravu hlasovacích lístků, okrsková volební komise
hlasování neumožní. Ve volebním okrsku č. 1 (Obecní
úřad Střelice) mohou volit občané z ulic Pod Lesem,
Pod Kovárnou, Trpín, Malá stránka, Na Hrázi,
Nebovidská, Ve Dvoře, K Myslivně, Za Humny,
Pod Lipami, V Uličce, U Kostela, náměstí Svobody,
Úvoz, V Cihelně, Kozí strana, Bezručova, Brněnská,
Nová, Antonína Smutného (lichá orientační čísla
1 - 57, sudá orientační čísla 2 - 26), Komenského
(lichá orientační čísla 11 - 29, sudá orientační čísla
20 - 50). Ve volebním okrsku č. 2 (Základní škola
Střelice) mohou volit občané z ulic Nádražní, Bratří
Kotrbů, Vanecká, Jaroslava Svobody, Písečná,
Tetčická, Smetanova, Příční, Vršovická, Jiráskova,
Školní, Antonína Smutného (lichá orientační čísla
59 - 121, sudá orientační čísla 28 - 126), Komenského
(lichá orientační čísla 1 - 9), sudá orientační čísla
2 - 18), chatové oblasti Březečí, Lamfétky, Mastná
hora, Haneky.

Oznámení pro občany
Upozorňujeme občany, že je stále možno si

na Obecním úřadě ve Střelicích vyzvednout pytle
na TETRAPACKy, tj. odpadní krabice od mléka a
mléčných výrobků. K tomu obdržíte brožurku,
jak s těmito odpady nakládat.

H. Fialová

ČOVka
Co je nového v provozu naší obecní kanalizace

a ČOV. Co se událo za měsíc od vydání květnového
zpravodaje.

Po jistém úsilí ze strany obce proběhly dne
5.5.2004 dodatečné kolaudace kanalizačního řadu
v ulici Brněnská (páteřní kanál pod státní silnicí
od hřbitova po Obecní dům) a kanalizačního řadu
v ulici Nová a Úvoz (zhruba od domu č.p. 138 v Nové
ulici po napojení na ulici Brněnskou a ulice Úvoz) a
dále páteřního kanalizačního řadu od horního konce
Střelic (ul. Písečná) až po Obecní dům (je v majetku
Svazku vodovodů a kanalizací Ivančice). Kolaudaci
prováděli úředníci z Odboru životního prostředí MěÚ
Šlapanice. K tomu, aby se to zdařilo, bylo nutno
urychleně tyto kanalizace vyčistit, kamerově
prohlédnout a geodeticky zaměřit a vytvořit výkresy
skutečného provedení. Vše bylo požadováno
pro spuštění naší ČOV do prozatímního užívání
stavby ČOV (zkušební provoz).

Po dodání výše uvedených kolaudací a dalších
materiálů (Provozní řád ČOV pro zkušební provoz,
Kanalizační řád obce Střelice, ...) byla dne 5.5.2004
naše ČOV zkolaudována s některými drobnými
vadami a nedodělky, které je nutno během
zkušebního provozu odstranit, a dne 14.5.2004 byla
ČOV úspěšně spuštěna do zkušebního provozu.
Od tohoto data se mohou všichni naši občané
napojovat na obecní kanalizaci.

Starší kanalizační řady v celé obci byly pročištěny
speciálním čistícím vozem. Pracovníci po domluvě
vyčistili i dešťové prahy v Trpíně a u hradla k nádraží.
Velké zanesení kanalizace bylo hlášeno na ulici
Nádražní a v odlehčovací komoře na křižovatce
Brněnská - Nebovidská u Obecního domu.

Dále byly všechny tyto kanalizace prohlédnuty
kamerou, byly zde změřeny vzdálenosti zaústění
odboček pro přípojky od jednotlivých šachet.
Výsledné protokoly se nyní zpracovávají.

Konečně všechny tyto kanalizace byly
geodetickou firmou zaměřeny a jsou nyní ještě
zpracovávány do výkresů skutečného provedení
a výškových profilů. Protože se jedná o poměrně
rozsáhlé dílo (cca 5 km kanalizací), zpracování
ještě nějakou dobu potrvá. Navíc ve výkresech
budou na náš požadavek zakresleny i zmíněná
zaústění odboček kanalizačních přípojek
k jednotlivým rodinným domkům. K tomu jsou však
potřebné protokoly z kamerových zkoušek,
jejichž zpracování je před dokončením.

Jaké je vyhodnocení dotazníků: bylo jich odevzdáno
553, neodevzdáno asi 150. Z odevzdaných je 443
majitelů nemovitostí schopno se připojit vlastními silami
(cca 63 %), 30 z toho potřebuje poradit. 110 (cca 15%)
majitelů nemovitostí neví jak se připojit nebo toho
nejsou schopni vlastními silami. Stále je ještě možnost
vyplněný lístek s dotazníkem dát na obec. Ty, kteří lístek
neodevzdali, budeme kontaktovat a navštívíme je a
samozřejmě i ty, kteří uvedli, že neví nebo se neumí
připojit. Ke slibovaným návštěvám dojde, až budeme
mít výše zmíněné výkresy skutečného provedení
kanalizačních řadů se zakreslenými přípojkami.
Předpokládáme, že to bude z výše uvedených důvodů
během první poloviny června.

Obec rovněž nyní začíná připojovat na svoji
kanalizaci i obecní budovy, především starou školu,
mateřskou školu V Cihelně, základní školu,
zdravotní středisko a další.

Poslední velmi užitečná informace: zhruba
za týden po spuštění ČOV do zkušebního provozu,
tedy od 21.5.2004, mohou naši občané s výhodou
vyvézt do jímky na ČOV obsah vlastních jímek
nebo septiků. U pravidelně vyvážených jímek lze

na ČOV vyvézt obsah celé jímky, u dlouho
nevyvážených jímek s trativody nebo u septiků lze
vyvážet do ČOV jen řidší vrchní část, tuhé splašky
je třeba nejprve naředit vodou a poté je lze na ČOV
dovézt. Provozní kapacita jímky na ČOV je asi 15
m3 splašků a dá se zpracovat za jeden den. Pokud
někdo z občanů bude mít o tuto službu zájem,
je třeba se předem telefonicky domluvit s panem
Emilem Hudcem (technikem na ČOV) na čísle
724 095 465 v době od 7:30 do 14:00 na termínu
dovozu fekálií na ČOV. K převozu lze využít různé
firmy, mj. i naši zemědělskou firmu ZEVO se sídlem
v ulici Za Humny.

Luděk Sklenář

Den matek
Letošní jaro se ukázalo pouze několika málo

teplými slunnými dny. Byli jsme všichni rádi,
že takovýmto dnem byla i druhá neděle v květnu,
kdy se v rámci Dne matek představili na pódiu
u hasičky ve Střelicích děti za všech tří škol.
Spontánní vystoupení mladých hudebníků,
recitátorů, tanečníků i ochotníků bylo vždy
odměněno vděčným potleskem publika. Malé děti
s otevřenými pusami naslouchaly svým větším
kamarádům a snad každá maminka i babička si ten
den přišla na své. A tatínci mohli kulturní vystoupení
prokládat debatou mezi kamarády a známými
u občerstvení před hasičkou. Děti vystupují rády a
dělají nám tím všem radost. Patří jim poděkování stejně
jako vyučujícím z mateřské školy, základní školy a
základní umělecké školy za přípravu programu.
Bez obětavé a precizní práce členů Sboru
dobrovolných hasičů by se oslava neobešla,
všem děkujeme. Den matek, tak jako mnoho dalších
akcí v naší obci, je závislý na práci zvukaře. Pan Jiří
Švestka již několik let odborně pečuje o obecní
aparaturu, která je vždy v pořádku a připravená
k použití. Tuto práci málokdo vidí, a proto touto cestou
děkujeme i panu Švestkovi za ozvučení nedělní
oslavy a celkově za starost o aparaturu. A ještě dík
patří také paní Holešovské, která si vždy v neděli
udělá čas a postará se o občerstvení těm nejmenším.

H. Fialová za kulturně-školskou komisi
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Zpráva o cestě...
...do italského Assaga, v němž jsme našli přátele.
V prosinci roku 2003 se místostarosta

RNDr. Luděk Sklenář zúčastnil v Miláně konference
s názvem Partnerství pro Evropu obyvatel,
jejímž úkolem bylo přispět ke sbližování obyvatel
Evropské unie. V kuloárech se setkávali jednotliví
účastníci akce, takže došlo - mimo jiné -
- i k seznámení našeho místostarosty s panem
Albertem La Rosa z města Assago, které leží asi
10 kilometrů jihozápadně od Milána a má přibližně
7000 obyvatel. Pan La Rosa nebral setkání
formálně, kontaktoval naši obec i později a zval nás
do Assaga s představou, že by mohla být
uzavřena dvoustranná partnerská dohoda.
Zároveň však navázal kontakt s francouzským
městečkem Nozay, jež se rozkládá asi 40 kilometrů
jihozápadně od Paříže. Chtěl vytvořit jakýsi přátelský
trojúhelník.Výsledkem jeho snahy bylo pozvání
zástupců Střelic a Nozay na 12. až 15. května
do Assaga. Protože naše zastupitelstvo schválilo
možnost navázání partnerství, došlo v radě obce
k rozhodnutí, že do Assaga pojede starosta,
místostarosta a jeden radní (pan Ing. Chloupek).

Ze Střelic jsme odjížděli osobním autem 12. května
ve 3:45 hodin, jeli jsme do Brna, kde jsme se stavili
pro tlumočnici paní Cavallini. Z Brna jsme cestovali
přes Mikulov do Rakouska, Rakouskem směrem
na Graz a Villach do Itálie. V Itálii po dálnici směr
Údine, Benátky do Milána a Assaga. Hostitelé nás
ubytovali v hotelu Holiday Inn. Ubytování a strava
byly poskytnuty bezplatně. Naším průvodcem
v Asagu byl pan Alberto La Rosa, duše celé akce,
jemu pomáhala knihovnice Anna, jež se starala
zejména o Francouze.

Do Assaga jsme přijeli asi v 16:00 hodin a ubytovali
se. Pan La Rosa nás vyzvedl v 18:00 hodin, zavezl
nás do středu Assaga (na radnici vedle italské vlajky
visela naše a francouzská vlajka, na mnoha místech
ve městě pak byly plakáty, jež vítaly delegace Nozay
a Střelic), provezl nás městem, přes sousední město
Buccinasco jsme dojeli až do Milána, po návratu jsme
prošli Assagem k městské knihovně (tu jsme si
prohlédli), jejímž je pan La Rosa prezidentem, což zní
vznešeně, ale je to pouze čestná funkce. Večer
jsme na společné večeři byli přivítáni členkami
komise, která má partnerství na starosti. Bylo to velmi
milé setkání, na němž jsme odpovídali i na zvídavé a
zvědavé otázky, ale sami se také na mnohé ptali.
Do hotelu jsme se vrátili až před půlnocí, ale stačili
jsme se ještě pozdravit s delegací z Nozay vedenou
starostou panem Paulem Raymondem; Francouzi se
do Assaga dostavili později, přiletěli z Paříže
do Milána se zpožděním.
Čtvrtek 13.5. a další program jsme absolvovali již

společně s přáteli z Francie (rovněž tříčlenná
delegace). Začali jsme návštěvou radnice města
Assago, kde nás přijal starosta Assaga pan Graziano
Musella, jenž nám ukázal celou radnici a seznámil nás
s průběhem její rekonstrukce, protože původně
vlastně byla součástí velkého statku. Pak jsme
navštívili starobylý překrásný kostel San Desiderio,
jímž nás provedla architekta paní Viviana Seveso,
která řídila rekonstrukce. Pak následovala prohlídka
rozsáhlé základní školy, kterou nás provázela paní
ředitelka. Mimo jiné jsme viděli učebnu výpočetní
techniky, hudební výchovy, dílny, tělocvičnu, učebnu
vědy, kabinety, nádvoří s rybníčkem a červenými
rybičkami). I v Itálii, jak jsem zjistil, je ve školách přesila
učitelek (prý více než 95%).

Následně nás pan La Rosa odvezl na návštěvu
statku Cascina Cavallaza, jehož majitel chová 1000
krav na mléko, o něž se stará spolu s 15
zaměstnanci (statek má polnosti o výměře 350 ha).

Rod sídlí ve statku již 350 let. Po obědě bylo
pracovní setkání se zástupci Assaga a Nozay,
na němž byly představeny a probrány možnosti
jednotlivých obcí a diskutovalo se o možných
způsobech spolupráce. Jako nejschůdnější se zdá
představit nejprve hudební život obcí, neboť jak
v Assagu, tak i v Nozay jsou školy podobné naší
ZUŠ. Z pracovního setkání vyplynul i závěr, že by
jednotlivé obce měly zpracovat jakousi nabídku
aktivit. Koncem roku 2004 nebo začátkem roku 2005
by pak mohlo být oficiálně uzavřeno partnerství.

Na večeři nás pozvala církevní rada při krásném
moderním kostele Panny Marie, před nímž opět byly
vlajky Itálie, Francie i naší republiky (sám kostel
na nás udělal velmi silný dojem). Kostelem nás
provázel velmi přátelský a sympatický kněz (farář)
don Umberto Caporali, který nám zarecitoval i část
církevněslovanského chorálu, ale přiznal, že neví,
co říká. Pod kostelem jsou klubovny pro mládež
i pro dospělé farníky, vedle kostela hřiště
na fotbálek i jiné míčové hry. Po večeři jsme se
od 21:00 hodin spolu s Francouzi účastnili setkání
s občany, které se uskutečnilo v sále u hlavního
náměstí, který vznikl rekonstrukcí stodol bývalého
statku. Byly představeny videoprezentace Nozay
i Střelic, starostové řekli něco o svých obcích,
následovaly velmi četné dotazy účastníků. Přišlo
jich - odhadem - asi 100 až 120. Když pan La Rosa
ukončil setkání, nebyl vlastně ještě konec.
Přicházeli za námi i za delegací z Nozay jednotliví
občané a kladli další otázky, podávali nám
na rozloučenou ruku, byli velmi přátelští a
bezprostřední. Jediná věc byla během celého
pobytu v Assagu špatná - a to jazyková bariéra.
Někteří Italové uměli německy, s těmi jsme mohli
mluvit přímo, s ostatními prostřednictvím tlumočnice.
Francouzi to měli snazší - pan Raymond uměl velmi
slušně italsky. Do hotelu jsme se vrátili opět
nedlouho před půlnocí.

V pátek 14.5. jsme měli nepatrně volněji.
Pan La Rosa nás ráno zavezl do Milána na výstavu
Leonarda da Vinci (týkala se vynálezů spojených
s vodou), na jejíž realizaci se zčásti,
prostřednictvím starosty, podílelo i Assago.
Do Assaga jsme se vrátili po třetí hodině odpoledne
a poprvé jsme měli chvíli na vydechnutí a
vstřebávání dojmů, a to do 18:15 hodin. V tu dobu
nás pan La Rosa odvezl do městské knihovny,
kde se s námi rozlouč i ly č lenky komise
pro partnerství. Protože jsme se s většinou z nich
setkávali po celou dobu pobytu, loučili jsme se jako
blízcí přátelé. Na náměstí před knihovnou nás
zdravili mnozí lidé, kteří nás znali z večerní besedy.
Následovala večeře, kterou pro nás a pro zástupce
Nozay pořádal starosta Assaga a celé
zastupitelstvo. Atmosféra byla nefalšovaně
přátelská a milá a navzájem jsme se informovali
jak o věcech správy a samosprávy, tak i o běhu
života v jednotlivých partnerských obcích.
Pro všechny tři partnerské delegace byla
připravena krásná pamětní plaketa s italským textem,
který uvádím v překladu:

Město Assago
Provincie Milano

Assago - Nozay - Střelice
Přátelské setkání

12. - 14. května   Vedení města
Do hotelu jsme se po nekonečném i trochu

smutném loučení dostali opět před půlnocí.
V sobotu 15. května v 10 hodin jsme nastoupili

zpáteční cestu. Jeli jsme stejnou trasou.
Protože bylo na dálnicích díky víkendu volněji,
trvala nám cesta zpět asi o hodinu méně. Část
obrazových materiálu je vystavena v hale Radnice.

Jindřich Mareš

Studna jako zdroj pitné vody

Studny a jejich význam
V ČR je dnes 90 % obyvatel zásobováno vodou

z veřejných vodovodů a jejich počet se má ještě
zvyšovat. Studna se v této souvislosti může zdát
zastaralou a neaktuální rekvizitou. Ale zdání klame.
I když každoročně stoupá počet lidí zásobovaných
z veřejných vodovodů, stoupá zároveň počet lidí,
kteří - ač napojeni na veřejný vodovod - z důvodu
vysoké ceny vody začínají opět používat vodu
z vlastní studny. Dále je zde i další pětina národa,
která používá vodu ze studní na chatách a
chalupách o víkendech a dovolené. O všechny tyto
studny je nutné pečovat - tedy především mít za ně
vlastní zodpovědnost majitele či provozovatele.
Jinak nejsou a nebudou levným zdrojem dobré
vody, ale trvalým zdrojem starostí a zdravotním
rizikem. Ostatně je známou skutečností,
že „zdravotní stav“ studní v ČR dobrý není: voda
ve více než 75 % neodpovídá nejméně v jednom
ukazateli hygienickým požadavkům.

Studna a právní předpisy
Domněnka, že si každý může na svém pozemku

bez povolení vybudovat studnu a vodu z ní libovolně
používat, je mylná. Povrchové a podzemní vody
nejsou předmětem vlastnictví a nejsou součástí ani
příslušného pozemku, na němž nebo pod nímž se
vyskytují. Studna je navíc stavba a vztahují se na ni
tedy příslušná ustanovení stavebního zákona
(zákon  č. 50/1976 Sb. ve znění zákona č. 83/1998
Sb.), musí být tedy mj. povolena speciálním
stavebním úřadem (vodoprávním úřadem). Domovní
studny povolují pověřené obecní úřady, veřejné a
komerční studny obecní úřady s rozšířenou
působností. Pro vydaní povolení je nutné předložit
snímek katastrální mapy, plánek umístění studny
s vyznačením okolních studní a možných zdrojů
znečistění, souhlas sousedů, projekt studny (musí
dodat firma, která bude studnu budovat) a
od 1.1.2002 také vyjádření osoby s odbornou
způsobilostí (§ 9, odst. 1 vodního zákona,
resp. zákon č. 62/1998 Sb., o geologických
pracích). Z okruhu jednoduchých a drobných
staveb, jak je definuje stavební zákon, jsou
vyloučena veškerá vodní díla (tedy i studny) -
- což znamená, že studnu nelze stavět na ohlášení
a nelze ji již budovat ani svépomocí,
ani pod odborným dohledem (dříve byla povolena
stavba studní svépomocí do hloubky 3 m, do roku
1998 dokonce až do 6 m). Stavbu studní, ať kopaných
či vrtaných, mohou provádět jen osoby (firmy) mající
k tomu nejen živnostenské oprávnění, ale i povolení
od báňského úřadu (ověřit si). Všechny studny
vybudované po roce 1955 musí mít stavební a
vodoprávní povolení k odběru vody. Jsou-li
vybudované nelegálně a  voda je z nich odebírána
bez povolením, jde o přestupek nebo jiný právní
delikt, za který může majitel domovní studny dostat
pokutu až 50 tisíc Kč a podnikatelský subjekt
(u veřejné nebo komerční studny) pokutu až v řádu
milionů Kč nebo i příkaz k odstranění stavby.

Umístění studní a jejich ochrana
Nejmenší vzdálenost studní od zdrojů možného

znečištění se stanoví na základě hydrogeologického
průzkumu a posudku. Důležitý je nejenom druh
potencionálního zdroje znečištění, ale i směr a
intenzita proudění podzemních vod. Například
nejmenší vzdálenost domovních studní od žump,
septiků a kanalizačních přípojek je 5 m v málo
propustném prostředím, resp. 12 m v propustném
prostředí, jako jsou štěrky, písky, silně rozpukané
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horniny apod. Od nádrží tekutých paliv 7,
resp. 12 m, od chlévů a hnojišť 10, resp. 25 m,
od veřejných komunikací 12, resp. 30 m atd.
Předepsané vzdálenosti pro veřejné a neveřejné
studny jsou cca 2 - 3x větší.

Zřizování studní
Správný postup hloubení a stavby studní

je podrobně popsán ve specializovaných
příručkách, ve stručnosti též v ČSN 75 5115.

Studna i veřejný vodovod?
Zavedení vodovodu do míst, kde většina studní

měla závadnou vodu, bylo pro majitele úlevou, a
tak se mohli soustředit jen na otázku, zda budou
svou studnu nadále používat pouze na zalévání či
vůbec. Jiné je však rozhodování v případě,
kdy vedle existence veřejného vodovodu je stále
k dispozici vlastní studna v relativně dobrém stavu
- je lákavé si ponechat možnost zásobování
„vlastní“ vodou, za kterou se nic neplatí, i možnost
připojení na vodovod pro případ, že by vody
ze studny nebyl dostatek. Proto existuje mnoho
domácností, které jsou - většinou svépomocně-
- napojeny na oba zdroje vody a podle potřeby
je střídavě využívají. Propojení domovního rozvodu
(tzv. vnitřního vodovodu) připojeného na veřejnou
síť s potrubím zásobovaným z jiného zdroje
(domovní studny) je upraveno zákonem
o veřejných vodovodech a kanalizacích (zákon
č. 274/2004 Sb., § 3 odst. 4): „Vlastník vodovodní
přípojky je povinen zajistit, aby vodovodní přípojka
byla provedena a užívána tak, aby nemohlo dojít
ke znečištění vody ve vodovodu.“ Prováděcí
vyhláška k tomuto zákonu (vyhl. MZe č. 428/2001
Sb., § 15, odst. 3) pak upřesňuje: „Vodovodní
potrubí vodovodu se nesmí propojovat s potrubím
užitkové a provozní vody a ani s vodovodním
potrubím z jiného zdroje vody, který by mohl ohrozit
jakost vody a provoz vodovodního sytému.
Což v podstatě znamená , že přímé napojení obou
zdrojů na jeden domovní rozvod je nepřípustné,
protože vždy hrozí smíšení vody. Pokud tento stav
dodavatel vody zjistí nebo má na něj podezření,
vystavuje se odběratel riziku  přerušení dodávek
vody z veřejného vodovodu. Bohužel propojení
veřejného vodovodu a studny ve vnitřním
vodovodu v mnoha případech existuje a vzhledem
k neodbornému způsobu provedení existuje reálné
riziko, že voda ze studny se v případě vyššího tlaku
dostane do vody ve veřejném vodovodu.

Kontrola studní a kvalita vody
Důvodem pro ověření kvality vody je zejména:

• každý větší zásah ve studni (oprava, výměna
čerpacího zařízení) a jejím nejbližším okolí
(zavedení či výměna potrubí - obecně zemní
práce); porušení krytu studně;

• náhlá změna chuti, barvy nebo zákalu vody;
opakovaná průjmová onemocnění;

• problémy s kvalitou v minulosti nebo stálá úprava
či dezinfekce vody;

• existence rizikových činností v širším okolí,
které by mohly ovlivnit podzemní vody,
nebo příprava těchto činností (pro případný
pozdě jší spor, kdyby skutečně došlo
k negativnímu ovlivnění vody);

• zvláštní klimatické jevy či situace (velké deště,
tání sněhu, ale i dlouhá sucha spojená
s poklesem hladiny spodních vod).

Co dělat, když voda není v pořádku
Už v úvodu jsme zmínili, že stav kvality vody

v českých studních není nijak radostný.
Nejčastějším problémem je bakteriální závadnost,
dále zvýšený obsah dusičnanů, radonu, železa,

manganu a indikátorů povrchové kontaminace.
Je nutné si uvědomit, že kvalita pitné vody pouze
odráží kvalitu (stav) zdroje (studny či pramene),
jeho okolí a vodonosných vrstev. Usuzovat
na příčinu kontaminace, nedošlo-li k zjevnému
vniknutí nečistot do studny, je na základě
jednorázového rozboru obtížné. Často je potřeba
rozbor opakovat, informovat se o kvalitě vody
v okolních studnách, konzultovat situaci
s odborníkem hydrogeologem.

Slovo autora na závěr
Kde sehnat odborníka? Hydrogeologické firmy

se skrývají ve Zlatých stránkách v rubrice
„Geologie“ nebo v rubrice „Studnařské práce“,
kde jsou i firmy čistě studnařské.

MUDR. František Kožíšek, CSc.

Jízdní řád 2004/2005
Informace pro obce Jihomoravského kraje

k připravovanému jízdnímu řádu ČD 2004/2005.
Harmonogram přípravy jízdního řádu předpokládá
následující zásadní jednání mezi odborem dopravy
KrÚ JMK a Obchodně provozním ředitelstvím ČD
v Brně: 26.5. a 30.6.2004. Přibližně do 31.5. a 12.7.
(po každém z těchto jednání) obdrží obce písemnou
informaci a  mohou vznést připomínky do termínu
následného jednání (20.5. a 25.6.). Poslední jednání
se přepokládá na 8.9.2004. Na tomto jednání bude
možno jízdní řád ovlivnit jen minimálně, proto využijte
časového prostoru do 25.6.2004. Návrh jízdního řádu
předkládáme níže.
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Oblastní charita Brno
Všem, kteří přispěli na Tříkrálovou sbírku,

nebo přispívají i jinak na charitativní účely,
patří následující řádky.

Milí přátelé,
výroční zpráva Oblastní charity Brno za rok 2003,

kterou nyní listujete, Vám ve zkratce představí
činnosti, které charita ve svých zařízeních nabízí.
Ať už je to péče o seniory, matky s dětmi v tísni,
mentálně postižené či bezdomovce, vždy jde
o službu člověku v nouzi, která je vykonávána
na profesionální úrovni a s otevřeným srdcem.
Charitní činnost nemůžeme prezentovat jen jako
ekonomický a manažerský rozbor, i když čísla dokáží
vyjádřit mnoho. Nelze jimi však zachytit skutečnou
kvalitu péče a osobního nasazení pracovníků charity,
kteří svým lidským přístupem, porozuměním
pro trpícího a uváženou láskou dokáží prozářit
okamžik setkání a zmírnit alespoň na chvíli bolest a
utrpení. Financování charitní činnosti je zajišťováno
prostřednictvím dotací ze státního rozpočtu, města
a městských částí, grantů, vlastních výkonů, darů,
sbírek a sponzorských příspěvků. Každoročně se
poměr obdržených financí stále více přesouvá
na stranu těch, kterým není charitní činnost lhostejná
a mají v sobě silný sociální cit. Naopak se odklání
od státních orgánů, pro které by však financování
těchto aktivit mělo být samozřejmostí. Moje vděčnost
a poděkování patří tedy všem, kterým nejsou všichni
ti potřební, kteří se na nás obracejí s prosbou
o pomoc, lhostejní a pomáhají nám dle svých
možností materiální, odbornou i duchovní podporou.
Zvláštní poděkování ovšem patří téměř šesti stům
dobrovolníkům, kteří se jako koledníci zúčastnili
Tříkrálové sbírky, nesli radostnou zvěst evangelia
do našich domovů a jejichž vykoledované finanční
prostředky byly použity na pomoc potřebným,
včetně zahraniční humanitární pomoci. V dnešní době
je dobrovolnická aktivita v takovém rozsahu
naprosto ojedinělá. Na závěr, i když v neposlední
řadě, děkuji všem zaměstnancům charity,
pro které se práce stala posláním, mnohdy těžkým,
vysilujícím, ale přesto krásným.

Ing. Stanislav Vlach,
ředitel Oblastní charity Brno

Historie charity
Historie České katolické charity se datuje od roku

1918, kdy byl v Praze založen Svaz katolické
charity, jako spolek za účelem lidumilství. V roce
1928 se Zemské svazy charit (Čechy, Morava a
Slezsko a Slovensko) sdružují a vytvářejí Říšské
ústředí svazů charity se sídlem v Praze. V řízení
Charity dochází k centralizaci; vrcholným orgánem
se stává Ústředí svazů katolických charit v ČSR.
Organizačně dochází k propojení církevní a
veřejnoprávní územní správy. Tato organizace měla
zajistit jednotně řízenou charitní práci, tzn. že žádný
církevní ústav či spolek nemohl stát mimo jednotnou
organizační strukturu Charity. Během Druhé
světové války byla činnost Charity značně
omezena, pouze na provoz ústavů. Díky rozvětvené
síti dobrovolníků se však dařilo poskytovat pomoc
lidem působících v odboji, jejich rodinám a
pozůstalým po obětech nacismu. Od května 1945
se Charita výrazně podílela na péči o navrátilce
z koncentračních táborů a reemigranty. Sítí
charitních stanic prošlo přes půl milionu lidí. Charita
obnovila svou činnost z předválečných let v plném
rozsahu. Po komunistickém převratu v roce 1948
dochází k rychlému omezování činnosti Charity.
Od března je na Ústředí zavedena národní správa;
dochází k zrušení zemských svazů. V roce 1950

přešla Česká katolická charita do kompetence
Státního úřadu pro věci církevní a stala se zcela
závislá na jeho rozhodování; vztah ke katolické
církvi zůstal pouze formální. Dochází k úplné
likvidaci podpůrné sociální péče o civilní osoby.
Charitě zůstávají pouze ústavy pro duchovní,
řádové sestry a farní hospodyně. Po listopadových
událostech v roce 1989 lavinovitě vznikající nadace,
občanská sdružení a církevní organizace s velkou
intenzitou doháněly mnohaletý deficit v konkrétní
péči o dosud zanedbávané skupiny. Velkou devizou
tohoto období bylo porevoluční nadšení lidí, ochota
a elán pomáhat potřebným. Mnozí lidé nacházejí
v sociální oblasti vlastní seberealizaci. Nerozhoduje
vzdělání, ale nadšení, případně organizační
schopnosti jednotlivců. Charitě se plně otevřel
prostor k obnovení jejího původního poslání. V roce
1990 byl schválen nový statut Charity, byl
odstraněn dozor státu a Česká katolická charita se
vrátila do pravomoci katolické církve, resp. České
biskupské konference. Činnost v té době byla
postavena především na dobrovolných
pracovnících. Během roku 1991 začaly vznikat
první diecézní charity, jako samostatné právní
subjekty s vlastním financováním, odděleným
od ústředí. Většina ředitelů diecézních charit
významně ovlivnila vývoj Charity v dalších deseti
letech. V jednotlivých farnostech postupně

vznikaly farní a oblastní Charity. Decentralizace se
stala základem systematické činnosti Charity v celé
republice. V roce 1995 se ČKCH zapojuje
do mezinárodní sítě charit jako rovnoprávný člen
Caritas Europa a Caritas Internationalis. Pokračuje
formování nestátních neziskových organizací
(zejména těch, které působí v sociálně zdravotní
oblasti) za účelem lobování v parlamentu a
vytváření trvalého tlaku na státní správu, zejména
v oblastech sociální legislativy, dotační politiky a
rovnoprávnosti státních a nestátních sociálních
zařízení. Nestátní organizace jsou nespokojené se
stavem legislativy; vytvořený systém dotací je
nepružný a neprůhledný. Česká katolická charita
prošla v období závěru roku 1999 a v průběhu roku
2000 dalšími organizačními změnami. Bylo
vytvořeno Sdružení Česká katolická charita jako
svazek diecézních charit a organizace Česká
katolická charita - Domovy duchovních a řeholnic.
Cílem změn je vytvořit strukturu lépe odpovídající
požadavkům Charity a projasnit vztahy mezi
jednotlivými subjekty. Sdružení ČKCH poskytuje
všechny typy sociálních služeb jak v oblasti péče,
tak prevence. Právě oblast prevence se stává
rozhodující. Oblastní charita Brno je organizačně
začleněna do Diecézní charity Brno. Její činnost
na území města Brna a okresu Brno-venkov byla
obnovena v říjnu roku 1992.
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Vážení majitelé psů a koček,...
...píši tento článek, abych Vám připomněla,

jak je důležité odčervovat psy a kočky, pravidelně
je odblešovat a zároveň po nich sbírat trus!

Možnosti přenosu parazitů ze zvířat na lidi
jsou vysoké. Všichni  chodí do parků ,
na zahrady, do lesa, na pískoviště  a
na jakákoliv místa, kde jsou psi a kočky. Nejvíce
ohroženy jsou děti, protože všechno osahají a
ochutnají. Nakažení je jednoduché, ale léčba je
složitá a zdlouhavá, mnohdy s trvalými
následky. Seznámím vás s několika parazity,
které nejčastěji přenášejí psy a kočky.

Škrkavka - denně vylučuje až 200 000
vajíček, které jsou infekční za 14 dní (ve starším
trusu). Vajíčka přežijí i několik let. Můžeme je
pozřít kdekoliv, protože jsou roznášena
i větrem a vodou. Z vajíček se ve střevech lidí
líhnou larvy. Ty se dostávají krví do celého těla,
nejčastěji do očí, mozku a svalů. Způsobují
nevratné poškození mozku, srdce, ledvin a
někdy i slepotu. V těle žijí i několik let.

Měchovec - larvy se do těla lidí dostanou
přes kůži ( chůze naboso, opalování v trávě
atd.) a migrují pokožkou po celém těle. Vymizí
po několika týdnech až měsících.

Tasemnice - zvířata se nejčastěji nakazí
od blech, které jsou nositelem larev. U lidí se
ve střevech vyvine dospělá tasemnice. Pokud
č lověk pozře vajíčka, vylíhne se larva,
která putuje tkáněmi a usadí se v játrech,
mozku nebo pl icích. Musí se odstranit
operat ivně .  Nákaza larvami i  dospě lým
jedincem může být zcela bez příznaků. Proto se
velmi často špatně zjišťuje.

Pražská studie popisuje až 41% psů a koček
s pozitivním nálezem na parazity. Jedná se
o neodčervená a neodblešená zvířata. Loni bylo
z 8000 vyšetřených lidí zjištěno 720 nových
případů.

Rakouská studie udává, že je nakažen
každý 30. člověk.

Britská studie připisuje nákaze od psů a koček
ročně 50 - 200 případů oslepnutí, 30000 případů
astma a 12000 - 15000 případů epilepsie.

Buďte, prosím, ohleduplní k ostatním a hlavně
k dětem. Pravidelně odblešujte psy a kočky.
Nezapomínejte je 1 - 2 krát do roka odčervovat.

Sbíre j te  po svých mi láčcích t rus,
který je zdrojem nejen parazitů, ale i mnoha
jiných nemocí.

Veronika Švestková

EU ve škole
Žáci a učitelé ze Základní školy ve Střelicích

v pondělí 3. května zasadili ve školním parku lípu,
strom, který bude po další léta připomínat významný
mezník dějin České republiky: přijetí našeho státu
do společenství Evropské unie. Po tónech české
hymny a vztyčení vlajky ČR promlouval k přítomným
pan učitel Aleš Kadlec. Ve zkratce připomenul
historii českého národa jako celku patřícího etapově
k různým společenstvím i nadvládám, vysvětlil vstup
do EU jako potřebu současného vývoje, nastínil
výhody i negativa tohoto kroku a seznámil žáky se
symboly EU. Potom byla při poslechu hymny EU,
Beethovenovy IX. Symfonie Ódy na radost,
vztyčena evropská vlajka. Po již zmíněném
vysázení stromu pokračoval den běžnou výukou.

H. Fialová

Střeličtí absolventi ZUŠ
Absolventské koncerty patří k nejslavnostnějším

akcím, které Základní umělecká škola každoročně
pořádá. Letošní školní rok je významný tím, že svoje
studium na ZUŠ ukončila dosud nejpočetnější
skupina žáků z hudebního, výtvarného i tanečního
oboru. jejich absolventské vystoupení a výtvarné
práce předvedli na 2 koncertech, které se
uskutečnily 12. a 13. května 2004 v sále OÚ.
Poděkování patří všem absolventům za pečlivou
přípravu, učitelům za obětavou práci a rodičům
za morální podporu.
Hudební obor - I. stupeň
Lenka Polcarová (keyboard), Terezie Šimková
(keyboard), Marie Rybová (klavír), Zdislava Záleská
(klavír), Tereza Pantůčková (klavír), Klára Vlachová

Malí hasiči v akci
Hasičský zásah v malém. Taková byla ukázka

malých hasičů ze Střelic
Vedle svých dospělých kolegů se na Pyrosu

předvedli i mladí hasiči. A to dokonce při hašení
požáru domu. Ten mě l sice rozměry jen
50 x 50 cm a i technika měla odpovídající rozměry,
malí hasiči si však s požárem poradili stejně dobře
jako jejich velcí kolegové. K hořícímu domu přijeli
tři vozy a během chvíle už na oheň dopadaly
pramínky vody. Jejich auta dokonce uměla
i doplňovat vodu z vodní nádrže.

Bylo vidět že hasiči ze Střelic se o své nástupce
bát nemusejí.

Luboš Samec
Zdroj: www.pozary.cz

(klavír), Jakub Vávra (trubka), Alžběta Prudilová
(příčná flétna), Zuzana Švestková (příčná flétna),
Marie Dočekalová (příčná flétna), Miroslava
Pšikalová (altová zobcová flétna), Marek Švestka
(klarinet), Eva Švestková (kytara), Petr Vávra
(kytara), Zdislava Záleská (zpěv)

Hudební obor - II. stupeň
Daniela Dittrichová - klavír

Taneční obor - I. stupeň
Tereza Pantůčková, Zuzana Švestková, Terezie
Šimková

Výtvarný obor - I. stupeň
Jan Otoupalík, David Šafránek, Denisa Richterová,
David Kroupa, Petr Vyhlídal

Výtvarný obor - II. stupeň
Lucie Kroupová
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Malí hasiči v akci

Atletické závody
Je 20. května, 8 hodin. Na hřišti u školy se rozezněl hvizd píšťalky a žáci se řadili do družstev v daleko

větším počtu, než bývá zvykem. Byly zahájeny tradiční atletické závody žáků
1. - 5. tříd ze ZŠ Střelice a Radostice. Soutěžilo se ve 4 disciplínách: ve skoku do dálky, ve sprintu, v hodu
kriketovým míčkem a ve vytrvalostním běhu, který bývá vyvrcholením celého závodu. Všichni bojovali
s velkým nasazením a byli za své výkony odměněni diplomem a sladkostmi. Bylo to vydařené dopoledne.

Střelické kulturní žně
červen 2004

pátek 4.6. LETNÍ VEČER S NIŽATY a Jarkem Lokosem
nejen večerní posezení s popfolkovou skupinou

místo: areál u Sokolovny, pořádá Sešlost

neděle 6.6. MLADÉ HODY
odpolední průvod stárků, vystoupení pod májí, hodová veselice od 20 hodin

místo: prostranství u Hasičky, pořádá SDH Střelice

neděle 13.6. DIVADLO PRKNO
divadelní představení Jiřího Císlera: BREJLE

místo: areál u Hasičky, pořádá Sešlost

sobota 19.6. TANEČNÍ VEČER
s mladou střelickou kapelou

místo: areál u Sokolovny, pořádá ŠOK

sobota 26.6. NEPTUN PÁRTY
od 13 hodin program pro děti i dříve narozené (tanec, soutěže, maškary a další)

místo: areál koupaliště Sluníčko, pořádá Jiří Polešák

sobota 26.6. LETNÍ NOC
od 20 hodin, tradiční myslivecká kuchyně

místo: prostranství u Hasičky, pořádá SDH Střelice + MS Výrovka

Změny a aktuální informace na plakátech pořadatelů nebo na:
www.streliceubrna.cz/akce

Obec Střelice děkuje pořadatelům a přeje návštěvníkům akcí hezký zážitek.
Vydala kulturní komise obce Střelice.
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Zajímavost pro bystření mysli
A po jarních pracích večer malé rozptýlení...
Řešení hádanek z minulého čísla:
První příklad:
Poklad je zakopán pod ořechem. Každý početní

cyklus obsahuje 10 čísel: 1, 2, 3, 4, 5, 6, 5, 4, 3, 2, ...
Tedy číslo 10004 obsahuje 1000 cyklů a zbytek 4.
(10004 = 1000 x 10 + 4). A čtvrtý strom je ořech.

Druhý příklad:
Po ohybu vznikne z prutu rovnoramenný

trojúhelník ABC, kde základna AB je hledaná
vzdálenost mezi konci prutu a ramena CA a CB jsou
dlouhá 2 m a svírají ve vrcholu C úhel 120°. Prut
pokrývá pouze ramena trojúhelníku. V trojúhelníku
ABC známe délku ramen CA a CB (2 m) a úhel jimi
sevřený (120°), takže k výpočtu délky základny AB
se nabízí použít kosinovou větu:

AB2 = AC2 + AB2 - 2AC . BC . cos 120° = 4 + 4 + 8/2 = 12
Takže po odmocnění je to AB =   12 = 2.   3

Pro výpočet jsme použili vztah, že cos 120° =
= - cos 60°, protože cos je ve druhém kvadrantu
záporný.

Základna AB se dá spočítat i jiným postupem
bez použití kosinové věty, a to tak, že z vrcholu C
spustíme na stranu AB výšku, která rozdělí
trojúhelník ABC na dva shodné pravoúhlé
trojúhelníky. Úhel pravoúhlého trojúhelníka
při vrcholu C je 120°/2, tj. 60° a takže AB/2 =
= AC.sin 60° = 2.   3/2 =   3.

Třetí příklad:
Mají-li oba stejné množství peněz, musí Petr dát

Janovi 15 korun. Petrovi tak 15 korun ubude, zatímco
Janovi 15 korun přibude, a bude mít tedy o 30 korun
více než Petr.

Předkládáme Vám opět další poněkud
lehčí hádanky:
1. V jedné daleké pohádkové ostrovní zemi mělo

500 kokosových ořechů stejnou cenu jako 100
sépiových kostí. 100 kokosových ořechů tam mělo
stejnou hodnotu jako 500 oblázků. Kolik sépiových
kostí má stejnou hodnotu jako 150 oblázků?

2. Pět silných mužů vynese pět těžkých pytlů
do pátého patra za pět minut. Za kolik minut vynese
třicet mužů do pátého patra 30 pytlů?

Takže hodně úspěchů při řešení.

Luděk Sklenář

Řeči o jazyce VI
Možná máte někteří z vás starších potíže

při vyjadřování počtu, množství, a to zejména
po číslovkách jeden, dva, tři a čtyři, tedy s vazbou
číslovky s počítaným předmětem. Podle někdejších
požadavků se totiž muselo říkat buď jedenatřicet
mužů nebo třicet jeden muž, dvaačtyřicet žen
nebo čtyřicet dvě ženy, třiapadesát letadel
nebo padesát tři letadla, čtyřiašedesát dětí
nebo šedesát čtyři děti. Ale pětadvacet knih i dvacet
pět knih. Bylo to dáno tím, že číslovky jedna až čtyři
jsou závislé na počítaném předmětu,
kdežto u číslovek pět až devadesát devět je
počítaný předmět závislý na číslovce. Jan Chloupek
ve své Knížce o češtině uvádí kuriózní případ,
k němuž by mohlo dojít (ale který je tak trochu
postavený na hlavu):

„Pochodem v chod!“ zavelel důstojník a sto jeden
voják, rázně vykročiv, spustil dvojhlasně písničku
tak veselou, že se děvčata za ním ohlížela a
zamilovaně se dívala na jeho opálenou tvář
tak dlouho, až jeho poslední čtyřstup zmizel
za rohem ulice...

Dnes už si starost dělat nemusíte, lze totiž říci
(i říct), že v knihovně mám dvaatřicet knih i třicet
dva knih (i třicet dvě knihy).

Na jiném místě píši o Itálii. Než jsme jeli, myslel
jsem si, že něčemu budu rozumět, když italština
vznikla z latiny a latinu částečně znám. Ale chyba
lávky. Z italštiny jsem perfektně rozuměl jen tomu,
co jsem pochytil ze šlágrů (dnes hitů), jež se
zpívaly za mého mládí. Připomenu Buonasera,
signorina, buonasera nebo Arrivederci, Roma
či dokonce Na Milano a na tebe Maria, vzpomínky
mám, madonna mia.

Pak jsem se trochu uklidnil, když jsem si
vzpomněl, jak těžké je porozumět např. dvěma
nejstarším zapsaným českým větám,
které pocházejí ze 13. století a byly připsány

do zakládací listiny litoměřické kapituly. Vypadají
takto: Pauel dal geft plofcoucih zemu Wlah dalgeft
dolaf zemu bogu i fuiatemu fcepanu feduema
dufnicoma boguceu afedlatu. A znamenají: „Pavel
dal v Ploskovicích zemi bohu. Vlach dal v Dolanech
zemi bohu a svatému Štěpánu se dvěma poddanými
Bohučejem a Sedlatou.“

A zároveň jsem si znovu uvědomil,
proč např. naše děti nerady čtou Jiráska,
Němcovou či docela napínavá až hororová
romaneta Jakuba Arbesa, ba dokonce i podstatně
mladší autory, např. Karla Čapka: jejich čeština se
jim zdá být stará. Kdysi jsem si položil otázku,
proč je ještě baví číst třebas Bídníky či Tři mušketýry
nebo proč se vydrží dívat na hry W. Shakespeara.
Odpověď je jednoduchá: jsou přeloženy
do současné češtiny. A tak se ptám, zda by nebylo
dobré překládat naše autory 19. století či 1. poloviny
20. století do češtiny dnešní doby. Třeba by opět
nalezli své zanícené čtenáře.

Jindřich Mareš

Dětský den

v Ústavu sociální péče Střelice
Ústav sociální péče Střelice zve všechny své

příznivce a přátele na oslavy Dětského dne,
které se budou konat v sobotu 5. června 2004
v areálu ústavu. Od 8:00 do 18:00 hodin bude den
otevřených dveří. Od 10:00 do12:00 a od 13:00
do 17:00 je možná návštěva kolotočů, od 10:00
do 13:00 hodin se uskuteční prodej výrobků,
jež vytvořili klienti ústavu, ve 13:00 hodin začne
dvouhodinové vystoupení dechové kapely
Frajárenka. V 15:00 hodin bude zahájena jednak
soutěž v závěsném kuželníku (v pětičlenném
družstvu mohou být rodiče, zaměstnanci, hosté,
ale musí být 3 klienti), jednak se začnou opékat
buřty. Všichni jste vítáni.

Pro nejmenší
Ahoj kluci a holčičky! Pokud rádi soutěžíte,

máte rádi překvapení a je vám 3 - 6 let, tak se máte
na co těšit. V sobotu 26. června, v doprovodu
vašich rodičů, vás čeká dobrodružná cesta
za pokladem. Sejdeme se o půl třetí na konci ulice
Bratří Kotrbů (u lesa). Těší se na vás střeličtí skauti
a skautky.

Mladé hody
Na svátek Nejsvětější Trojice, jíž je zasvěcen

náš kostel, se budou opět slavit „Mladé hody“.
Tímto dnem je letos 6. červen. Průvod stárků vyjde
ve 14:00 hodin od sokolovny, bude jej provázet
dechová hudba „Blučiňáci“. Dále se budeme
veselit na prostranství u hasičské zbrojnice,
kde se od 20:00 hodin uskuteční hodová veselice.

Srdečně zvou všechny občany hasiči a stárci

Letní noc
Myslivecké sdružení Výrovka a Sbor

dobrovolných hasičů Střelice budou v sobotu
26. června pořádat tradiční „Letní noc“, na niž vás
srdečně zvou. Zábava se uskuteční u hasičské
zbrojnice ve Střelicích od 20:00 hodin. Bude
připravena myslivecká kuchyně. K tanci zahraje
taneční kapela Bonapart.

Víkend s aerobikem

 na Hálově mlýně
18.6. - 20.6.2004
Víkend s aerobikem na Hálově mlýně na Bílém

potoce (směr Veverská Bítýška, Lažánky). Cvičení
3x denně (body form, kondiční cvičení, aerobic mix,
step aerobic). Ubytování ve 2 - 3 lůžkových pokojích
nebo chatkách, plná penze. Cena 750,- Kč/osobu/
víkend. V ceně není zahrnuto pití. Doprava vlastní.
Informace na tel. čísle 608408415 p. Vodičková
Daniela. K dispozici: 2 tenisové kurty, volejbalové
hřiště, ruské kuželky, venkovní bazén, ohniště,
možnost půjčení kol.

Pozvánka na koncert
Základní umělecká škola se rozloučí s letošním

školním rokem „souborovým koncertem“,
který se uskuteční ve středu 23.6.2004
od 18 hodin u hasičky. Program koncertu žáci
připravili během školního soustředění, které ZUŠ
uspořádala již třetím rokem v rekreačním středisku
v Tavíkovicích.

MgA. Jiří Lomič

SDH Střelice
V sobotu 22.5.2004 pořádal sbor dobrovolných

hasičů Střelice soutěž mladých hasičů v požárním
útoku. Soutěže se zúčastnilo 8 družstev mladších a
9 družstev starších žáků. V kategorii mladších si
prvenství vybojovali hasiči z Bratčic časem 21.08,
na druhém místě byly Mělčany časem 22.91 a
na třetím místě mladší žáci ze Střelic časem 25.48.
V kategorii starších žáků si prvenství časem 25.84
vybojovali hasiči z Mělčan, na druhém místě skončily
Jezeřany-Maršovice časem  30.07 a na třetím místě
žáci z Bratčic časem 30.67.

V neděli 23.5.2004 se konal již 26. ročník soutěže
o putovní pohár starosty obce Střelice. Soutěže se
zúčastnilo 6 družstev žen a 20 družstev mužů. Mezi
ženami si prvenství vybojovaly ženy z Miroslavi
časem 26.43, druhé skončilo družstvo z Bratčic
38.33 a na třetím místě ženy ze Střelic časem 38.36.
V kategorii mužů zvítězilo družstvo HZS Brno
časem 25.69 před družstvy Trstěnic 25.73, Újezdu
u Rosic 26.19, Miroslavi 26.31 a Stanovištěm 26.98.
Tato družstva se utkala o atraktivní cenu a tou bylo
sele. Ve finále o sele družstva předvedla hodnotné
výkony a prvenství získali hasiči ze Stanoviště.


